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  KOMMUNALA FUNKTIONSHINDERSRÅDET   2019-10-17 
 

KFR § 8  
 
 

Godkännande av dagordning  
 
 
Ärendebeskrivning 
Då projektledaren för digitalisering och innovation har fått förhinder föreslås ärende 5 
utgå från dagordningen. Leif E Bjurstroem (HSO) noterar att det på dagordningen finns 
ett tryckfel avseende ärende 7, där det snarare ska stå angivet ”Information om 
habiliteringsersättning 2019”. Utöver det är det även felaktigt formulerat under ärende 
12, där nämnt Café faktiskt heter ”Café Hans Jonas” och inget annat. Ordförande 
Susanne Borgelius (M) noterar att det under ärende 12 även ska stå ”Diskussion om 
omsättningen av personal på gruppboende LSS”.  

 
Kommunala funktionshindersrådet beslutar följande: 
- Kommunala funktionshindersrådet godkänner dagordningen med föreslagna 
revideringar.   
 
––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
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  KOMMUNALA FUNKTIONSHINDERSRÅDET   2019-10-17 
 

KFR § 9  
 
 

Föredrag från samhällsbyggnadsförvaltningen avseende Skånetrafikens 
förslag till ny busslinjedragning i Lomma kommun  
 
 
Ärendebeskrivning 
Ulrika Håkansson Ström från planeringsavdelningen informerar kommunala 
funktionshindersrådet om Skånetrafikens förslag till ny busslinjedragning i Lomma 
kommun. Förslaget har bland annat sin bakgrund i att en spårväg håller på att anläggas i 
Lund, vilket kommer innebära att den ändhållplats som funnits för Skånetrafikens bussar 
linje 137 och 139 vid Lunds universitetssjukhus nu kommer att plockas bort. 
Skånetrafiken planerar därför att placera en ändhållplats i Lomma centrum och Bjärred 
centrum. Ändringen kommer bland annat innebära att slingan för busslinje 137 kommer 
förändras. Ulrika presenterar en rad alternativa slingor som presenterats för henne av 
Skånetrafiken, och även ett förslag som har skickats från Lomma kommun tillbaka till 
Skånetrafiken. Däremot är kommunens ställning i frågan att slingan ska förbli 
oförändrad, då det innebär att vissa delar av den norra kommundelen blir av med sin 
förbindelse helt, vilket även innebär att sträckan till närmsta busshållplats ökar för 
många resenärer.  
 
Christer Philipson (KD) protesterar de kraftigaste mot Skånetrafikens förslag, många 
äldre påverkas av ett sådant beslut, vilket även kommer innebära att stora delar av 
dessa personer kommer behöva färdtjänst för att ta sig till och från sin fastighet.  
Bo Brandin (SRF) och Lena Svensson (C) instämmer.   
 
Ulrika Håkansson Ström meddelar även att kommunens förtroendevalda har markerat 
sig emot förslaget via ett särskilt yttrande, något svar från Skånetrafiken har vid dagens 
sammanträde inte inkommit.  
 
Ordförande Susanne Borgelius (M) undrar om rådets representanter kan lämna in sina 
synpunkter på förslagen till Skånetrafiken via Ulrika, vilket hon välkomnar.  
 
Vidare kommer Ulrika Håkansson Ström tilldela förslagen från Skånetrafiken till rådets 
sekreterare, vilken i sin tur kommer tilldela det till rådets representanter.  
 
Kommunala funktionshindersrådet beslutar följande: 
- Kommunala funktionshindersrådet har tagit del av informationen. 
 
––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
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  KOMMUNALA FUNKTIONSHINDERSRÅDET   2019-10-17 
 

KFR § 10  
 
 
Uppföljning av tidigare protokoll  
 
 
Ärendebeskrivning 
Ordförande Susanne Borgelius går igenom kommunala funktionshindersrådets protokoll 
från 2019-04-04.   
 
Lennart Månsson (M) frågar Eva Halléus (HSO) om situationen avseende parkbänkarna i 
kommunen har förbättrats sedan tidigare, vilket hon medger att det har.  
 
I protokollet från kommunala funktionshindersrådet, daterat 2018-10-25 § 15, 
behandlade rådet även där punkten ”Uppföljning av tidigare protokoll”.  
 
Här framkom det att tidigare förvaltningschef Amelie Gustafsson tidigare informerat 
rådet om att det fanns tydliga rutiner för vilka hjälpmedel som kommunen 
tillhandahåller och att en lista över vilka hjälpmedel som tillhandahålls av Lomma 
kommun skulle skickats ut i samband med det föregående protokollet. Detta gjordes 
aldrig och på uppmaning av Anders Khullar (HSO) försökte nämndsekreterare  
Philip Nilsson få tag på denna lista.  
 
Philip Nilsson informerade rådet vid dess sammanträde 2018-10-25 att listan ej finns i en 
sådan form som har efterfrågats. Socialförvaltningen utgår vid bedömning av hjälpmedel 
från dess förskrivningsrutiner på lokal nivå. Dessa rutiner är främst till för förskrivarna 
för att alla patienter ska få samma vård och förutsättningar. Rutinerna fungerar däremot 
inte som en lista för patienter för att se vad man kan få för hjälpmedel eller inte, då allt 
är bedömt utifrån individuella behov. I denna lista förekommer heller inga specifika 
produkter, utan fungerar bara som en hjälp för förvaltningen inom olika 
produktområden. 
 
Vid kommunala funktionshindersrådets sammanträde 2019-04-04, §2, informerade  
Eva Halléus (HSO) om att det är komplicerat att ansöka om hjälpmedel samt att förstå 
vilka hjälpmedel som kommunen kan tillhandahålla, gentemot vilka regionen 
tillhandahåller. En sådan lista hade underlättat menade hon.  
 
Tidigare tf. förvaltningschef Lennart Eriksson svarade då att han ej hade tillräckligt med 
insyn i ärendet avseende hjälpmedel, men att han skulle ta med sig önskemålen och att 
han skulle informera rådet om vilka hjälpmedel kommunen kan tillhandahålla vid nästa 
sammanträde.  
 
Vid dagens sammanträde är inte tidigare tf. förvaltningschef Lennart Eriksson 
närvarande, men nytillträdde förvaltningschef Emma Pihl informerade att en sådan lista 
som tidigare efterfrågats inte finns tillgänglig. Eva Halléus (HSO) undrar om en lista 
avseende kommunens upphandlande hjälpmedel kan tas fram, då de är intresserade att 
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se basutbudet som kommunen kan tillhandahålla. Man är inte intresserad av olika 
individanpassade hjälpmedel. Förvaltningschef Emma Pihl svarar att hon ska försöka ta 
fram en sådan lista på upphandlade hjälpmedel så fort som möjligt.   
 
Kommunala funktionshindersrådet beslutar följande: 
- Kommunala funktionshindersrådet har tagit del av informationen. 
 
––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
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KOMMUNALA FUNKTIONSHINDERSRÅDET   2019-10-17 
 

KFR § 11  
 

Information om habiliteringsersättning 2019  
 
Ärendebeskrivning 
HSO har i samband med utskicket av kallelsen till kommunala funktionshindersrådet 
begärt att kommunala funktionshindersrådet ska behandla ett ärende avseende 
habiliteringsersättning för dem som deltar i daglig verksamhet enligt LSS. 
 
Avdelningschef Anette Björk informerar om att socialnämnden 2019-09-30, § 89, 
beslutat att höja habiliteringsersättningen för de som deltar i daglig verksamhet enligt 
LSS med 2 kronor, från dagens 10 kronor i timmen till 12 kronor i timmen. Betalningen 
ska ske retroaktivt och ska fortsättas att betalas ut även om statsbidraget försvinner. 
Syftet med habiliteringsersättningen är att uppmuntra till deltagande i den dagliga 
verksamheten. Bakgrunden till höjningen är att regeringen har gett socialstyrelsen i 
uppdrag att under 2019 fördela medel till kommunerna i stimulansbidrag i syfte att 
införa dagpenning till dem som deltar i daglig verksamhet, att finansiera en höjning av 
en låg dagpenning eller att bibehålla en nivå på dagpenningen 
(habiliteringsersättningen) som tidigare höjts med hjälp av tidigare statsbidrag. 
Socialförvaltningen, som föreslog höjningen för socialnämnden, presenterade en 
utredning för nämnden där man hade gjort en omvärldsbevakning och undersökt nivåer 
på habiliteringsersättning i närliggande kommuner som en utgångspunkt för Lomma 
kommuns föreslagna höjning. 
 
Leif E Bjurstroem (HSO) påpekar för kommunala funktionshindersrådet att HSO tidigare 
under året har skickat in en skrivelse med förslag på hur stimulansmedlet kan fördelas 
på ett annorlunda sätt än så som socialförvaltningen har föreslagit socialnämnden. 
Förslaget grundar sig i att hela bidraget ska fördelas totalt, vilket i sig hade inneburit en 
högre habiliteringsersättning för varje brukare. Leif E Bjurstroem vill yrka på att ärendet 
ska upp till socialnämnden återigen för beredning.  
 
Ordförande Susanne Borgelius (M) informerar rådet om hur socialnämnden har ställt sig 
i frågan och vad som låg till grund för beslutet 2019-09-30. En av de främsta orsakerna 
till att stimulansmedlet inte har använts fullt ut beror på att man från politiken inte såg 
det som seriöst att höja habiliteringsersättningen till en hög summa ett år när 
kommunen fick stimulansmedel från staten, för att sedan sänka ersättningen till en låg 
nivå igen när stimulansmedlen inte längre betalades ut till kommunen. Istället ville 
socialnämnden betala ut en jämn summa som kommunen kunde fortsätta betala även 
när kommunen inte längre fick ta del av nuvarande stimulansmedel.   
 
Leif E Bjurstroem (HSO) vidhåller att hela stimulansbidraget ska fördelas fullt ut. Bland 
annat argumenterar han för att syftet med stimulansmedlet är att utjämna 
inkomstskillnaderna i samhället och att det även rör sig om en jämställdhetsfråga. 
Ordförande replikerar att habiliteringsersättningen inte ska ses som en lön, då många 
brukare även får ta del av en ersättning från bland annat försäkringskassan. Syftet är att 
uppmuntra till deltagande i den dagliga verksamheten.  
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Leif E Bjurstroem (HSO) påpekar att det är beklagligt att socialnämnden inte har tagit del 
av HSO:s skrivelse avseende förslag till fördelning av stimulansbidraget i samband med 
dess beslut. Eller att nämnden för den delen inte har pratat med berörda parter om det i 
förväg. Han tycker att nämnden har nonchalerat detta.  
 
Ordförande svarar att beslutet är taget i frågan och att HSO:s åsikter framkommer i 
dagens protokoll.  
 
Kommunala funktionshindersrådet beslutar följande: 
- Kommunala funktionshindersrådet har tagit del av informationen. 
 
––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
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KOMMUNALA FUNKTIONSHINDERSRÅDET   2019-10-17 
 

KFR § 12  
 
 

Diskussion om Habo Gård (HSO)  
 
Ärendebeskrivning 
Eva Halléus informerar om Habo Gårds verksamhet för rådets medlemmar. Hon vill 
gärna väcka tanken hos Lommas politiker att skapa ett samarbete med Lunds kommun, 
över kommungränserna, så att även Lomma kommuns medborgare kan ta del av Habo 
Gårds fantastiska verksamhet, och inte bara de föreningars medlemmar som är anslutna 
till Lunds kommun.  
 
På tal om samverkan mellan kommungränserna informerar Curt Gelin (C) om loppet 
"Run for mental Health" som arrangeras gemensamt av IFK Lund och ett antal patient- 
och anhörigföreningar inom området psykisk ohälsa, representerade av 
Schizofreniföreningen i Skåne. Loppet i år gick av stapeln i stadsparken i Lund. Curt hade 
gärna sett att Lomma kommun hade samverkat i en större utsträckning med Lunds 
kommun i liknande arrangemang.  

 
Kommunala funktionshindersrådet beslutar följande: 
- Kommunala funktionshindersrådet har tagit del av informationen. 
 
––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
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KOMMUNALA FUNKTIONSHINDERSRÅDET   2019-10-17 
 

KFR § 13 
 

  
 
 

Tillgängligheten av badplatser i Lomma kommun   
 
Ärendebeskrivning 
Lennart Månsson (M), vice ordförande i rådet och ordförande i tekniska nämnden, 
informerar rådet om att tekniska nämnden väntas ta ett beslut i november om att 
uppdra åt förvaltningen att ta fram en förstudie avseende att ta fram olika förslag 
gällande kvalitetshöjande åtgärder för Långa bryggan i Bjärred. Vid en sådan förstudie är 
det viktigt för tekniska nämnden att just tillgängligheten tas i beaktning. Eva Halléus 
(HSO) påminner Månsson om att förvaltningen kan vända sig till bland annat HSO för 
synpunkter och idéer. Lennart Månsson svarar att det är viktigt för nämnden att 
förvaltningen tänker både på behov och intressen vid arbetet av förstudien.  
 
Oscar Magnusson (M) frågar hur tillgängligheten i dagsläget är på Långa bryggan i 
Bjärred, varpå Anders Khullar (HSO) svarar att det går att komma ut till änden av 
bryggan, även om det kan upplevas lite guppande. Leif E Bjurstroem (HSO) menar att 
frågan avseende Långa bryggan har varit uppe tidigare och att HSO bland annat har 
tryckt på vikten av en välfungerande badhiss på bryggan, vilket han nu hoppas att 
förvaltningen tar med sig. 
 
Kommunala funktionshindersrådet beslutar följande: 
- Kommunala funktionshindersrådet har tagit del av informationen.   
 
––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
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KOMMUNALA FUNKTIONSHINDERSRÅDET   2019-10-17 
 

KFR § 14 
 

  
 
 

Information från nämnderna  
 
Ärendebeskrivning 
Ordförande Susanne Borgelius (M) kan gladligen meddela att socialförvaltningen har 
rekryterat en ny socialchef. Vidare poängterar hon att socialnämnden står inför tuffa 
utmaningar med en ansträngd ekonomi, men att en genomlysning av förvaltningen är 
genomförd vilken har gett en del idéer för hur förvaltningen kan utvecklas till att bli en 
mer kostnadseffektiv och modern socialförvaltning. Kommunstyrelsen har svarat med 
att tilldela förvaltningen 5 miljoner kronor i utvecklingsbidrag för att kunna effektivisera 
verksamheten, vilket man hoppas ska ge resultat.  
 
Lennart Månsson (M), ordförande i tekniska nämnden, informerar om att 
samhällsförvaltningen just nu arbetar fram en underhållsplan för samtliga fastigheter så 
att de håller en god kvalité, samtidigt som man har ett krav från kommunstyrelsen att 
sänka energibehovet i kommunens fastigheter. En stor utmaning för nämnden är 
väderförändringarna, vilket bland annat innebär en ökad nederbörd och starka vindar, 
vilket även påverkar kommunens hamnar i form av miljöfarlig muddermassa som måste 
fraktas bort. Bortforslingen av denna muddermassa måste även effektiviseras för att 
kostnaderna ska minimeras.  
 
Oscar Månsson (M), vice ordförande i kultur- och fritidsnämnden, informerar om att 
nämnden för närvarande genomför en utredning där man ser över möjligheterna för att 
skapa ett nytt bibliotek i Bjärred. Tillgängligheten är viktig att ta i beaktning när 
byggnationen väl ska påbörjas. Utredningen förväntas bli klar i november/december.  
Leif E Bjurstroem (HSO) frågar Oscar hur det går med planerna för ombyggnation för 
lokalerna som Bjärreds Optimist Jolle Klubb (BOJK) använder, varpå Oscar svarar att man 
för diskussioner för närvarande och att en utredning pågår.  
 
Susanne Borgelius (M), ordförande, informerar vidare om att kommunen har fått kritik 
mot maten inom hemtjänstområdet, varpå kommunen nu startat en upphandling 
avseende tillagning och leverans av färdiglagade måltider. Under oktober månad 
kommer en smakpanel bestående av brukare, Susanne själv och andra chefer inom 
verksamheten att testa maten. Eva Halléus (HSO) poängterar att de äldre hon pratat 
med inte bryr sig om kvalitén på maten i den utsträckningen, utan snarare att brukaren 
känner sig ensam. Susanne svarar att det är något förvaltningen har noterat i de 
undersökningar som gjorts, och att man nu ser över vilka åtgärder man kan vidta för att 
minska ensamheten.  
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Bo Brandin (SRF) frågar varför kommunen inte längre serverar lagad lunch på caféet på 
äldreboendet Jonasgården i Bjärred, Café Hans Jonas, varpå Anette Björk, 
avdelningschef LSS, svarar att uppgiften vanligen inte ingår i uppdraget för daglig 
verksamhet och att personalen inte längre klarade av att hantera situationen då 
arbetsbelastningen blev för hög. Socialchef tillägger att upphandlingen avseende 
tillagning och leverans av färdiglagade måltider även ska omfatta leveranser till 
Jonasgården. Bo Brandin poängterar att det i samband med nedläggningen av Café Hans 
Jonas nu inte längre finns många platser dit äldre personer kan samlas och äta på i den 
norra kommundelen, vilket är beklagligt. Susanne Borgelius svarar att det finns olika 
idéer på hur man kan lösa situationen. Leif E Bjurstroem (HSO) instämmer i Bo Brandins 
påpekanden och tillägger att en kock borde kunna anställas för att kunna fortsätta 
bedriva verksamheten. Socialchef Emma Pihl svarar att det är utdömt från UKF 
förvaltningen, som menar att köket var i för dåligt skick för att kunna få brukas i den 
omfattningen. Susanne Borgelius avslutar med att kommunen hoppas på en lösning i 
samband med upphandlingen avseende tillagning och leverans av färdiglagade måltider.  

 
Kommunala funktionshindersrådet beslutar följande: 
- Kommunala funktionshindersrådet har tagit del av informationen.   
 
––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
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KOMMUNALA FUNKTIONSHINDERSRÅDET   2019-10-17 
 

KFR § 15 
 

  
 
 

Information från representanter och rapport från utskottet för 
tillgänglighetsfrågor  

 
Ärendebeskrivning 
Eva Halléus (HSO) poängterar att man är nöjd med tillgänglighetsutskottet och att 
samarbetet fungerar bra. Däremot har representanterna inte blivit informerade om den 
personalomsättning som har skett inom förvaltningen.  
 
Monica Vikingsson (Demensförbundet) informerar om att dess förening i Lomma växer, i 
dagsläget består föreningen av 70 medlemmar. Föreningen har bland annat medverkat 
på Lommafesten tidigare i år, man har även haft en utställning på biblioteken i Bjärred 
och Lomma samt vid apoteket i Lomma. Vidare har man anordnat olika träffar med sina 
medlemmar på Habo Gård. Nyhet för i år är att man inväntar inbjudan till anhörigträffar 
på de särskilda boendena i kommunen.   
 
Bo Brandin (SRF) avger rapport från Skånetrafikens kundråd, där det största ärendet 
handlade om det nya biljettsystemet som Skånetrafiken ska införa.  
 
Kommunala funktionshindersrådet beslutar följande: 
- Kommunala funktionshindersrådet har tagit del av informationen.   
 
––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
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KOMMUNALA FUNKTIONSHINDERSRÅDET   2019-10-17 
 

KFR § 16  
 

  
 
 

Övrigt  
 

Ärendebeskrivning 
Diskussion om omsättningen av personal på gruppboenden inom LSS  
Leif E Bjurstroem (HSO) påpekar för rådet att omsättningen inom de olika 
gruppboendena är höga och att man påpekat detta för Anette Björk som delar deras 
uppfattning. Anette har i sin tur meddelat att åtgärder är insatta och HSO hoppas nu på 
att detta ger effekt. Anette Björk svarar att alla tjänster är tillsatta på kommunens 
gruppbostäder, vilket skapar bra förutsättningar för stabilitet.  
 
Sammanträdesdatum för 2020  
Kommunala funktionshindersrådet ska sammanträda en gång per halvår och ska vid 
årets sista sammanträde fastställa sammanträdestider för nästkommande år.  
 
2019-10-17 hade kommunens nämnder och styrelser inte fastställt  
sammanträdestider för 2020. Till följd av detta föreslår sekreteraren Philip Nilsson i  
skrivelse från kommunledningskontoret daterat 2019-09-20, ”Förslag till  
sammanträdestid för kommunala funktionshindersrådet 2020” att rådet uppdrar åt  
rådets sekreterare att fastställa slutgiltiga sammanträdestider för rådet för  
nästkommande år när kommunens nämnder och styrelse har fastställt sina  
sammanträdestider. Beslutet ska återrapporteras till kommunala funktionshindersrådets 
representanter.  
 
Beslutsunderlag 
Skrivelse från kommunledningskontoret, 2019-09-20  
 
Kommunala funktionshindersrådet beslutar följande: 
- Kommunala funktionshindersrådet har tagit del av informationen.   
 
- Kommunala funktionshindersrådet uppdrar åt rådets sekreterare att fastställa  
slutgiltiga sammanträdestider för rådet för nästkommande år när kommunens nämnder 
och styrelse har fastställt sina sammanträdestider. Beslutet ska återrapporteras till 
kommunala funktionshindersrådets representanter.  
 
––––––––––––––––––––––––––––––––––– 
 

 
 


